
LKO-bestyrelsesmøde	og	workshop	19.	oktober	2023	kl.	19	
Referat	 	
1. Dagsorden	og	evt.	opfølgning	på	referat	fra	LKO-	møde	21.	september	23	v/Thomas	

	 A#ud	fra	Elsebet	og	Bo	

2. Økonomi	v/Elsebeth	
	 -	

3. Dialogmøde	20.	november.	Hvor	er	vi	i	den	proces?	v/Helle	
Vi	har	fået	mail	fra	Pernille	Bertram	om,	hvilke	poliKkere	vi	ønsker	os.	Svaret	i	overensstemmelse	med	
vores	beslutning	på	sidste	møde	at	det	er	vigKgt	at	Teknik	og	miljø	er	godt	repræsenteret	(+	Anders	
Andersen,	Brit	Skovgaard	og	Mikael.	

	 Det	blev	a4alt	at	slå	punkterne	om	Badeforhold	og	De	Gule	Stalde	sammen	(Helle	med	bi-
	 stand	fra	Thomas).	Punktet	om	fiskerbyen	fastholdes	(Thomas).	Til	gengæld	Hlføjes	et	punkt:		
	 Hvordan	kan	de	kommunale	arbejdspladser	støLe	lokalområdet	(Flemming)	
	 Oplæg	og	forslag	Hl	udarbejdelse	af	powerpoint	præsenteres	på	mødet	16.	november.	

4. Fest	for	nye	KlflyXere,	27.	oktober	v/	AnneXe	
Status:	10/10	var	der	8	Klmeldte	
	 Helle	præsenterede	et	program,	som	blev	vedtaget	med	enkelte	reLelser	

5. Hvordan	forbereder	vi	os	bedst	i].	indflydelse	på	VK’e	beslutninger	om	Den	Gule	Stald	og	skurene	på	
havnen	(processen	med	udlejning	er	gået	i	gang)	v/	Thomas	

	 Vi	afventer	fortsat	Hlbagemelding	vedrørende	endelig	overdragelse	Hl	kommunen.	Det	for	
	 ventes	at	det	Hl	dialogmødet	er	aTlaret	om	overdragelsen	omfaLer	alle	3	bygninger	på	mo-
	 len.	

6. Projekt	Strandbad.	Orientering	om	den	nye	udvikling.	Mødet	med	VK	er	udsat	v/Helle	
	 Mødet	blev	udsat	fordi	der	i	forberedelsesgruppen	fremkom	forslag	om	at	placere	om-	 	
	 klædning	og	sauna	i	Den	Gule	Stald	(Masteskuret).	
	 Vi	a4aler	nyt	møde	når	vi	har	drø4et	projektet	under	de	nye	forudsætninger.	DeLe	kræ	 ver	
	 at	masteskurets	fremHdige	placering	er	på	plads.	Helle	foreslog	at	der	ned-	 	
	 sæLes	en	kvalificeret	arbejdsgruppe,	som	kan	sende	forslag	i	offentlig	høring.	Forslag		 	
	 Hl	deltagere	Hl	næste	møde.	

7. Skurbyen/Kalvehave	Fiskerby.	Der	er	indgået	en	række	lejea]aler.	Thomas	og	Helle	havde	møde	med	
VK	d.	10/10	om	fremKden.	Herunder	evt.	hyXer/shelters	på	området.	v/Thomas	og	Helle	

	 Det	er	a4alt	med	de	kommunale	medarbejdere,	at	vi	fra	dem	modtager	en	oversigt	over	lej-
	 erne	i	fiskerbyen,	sådan	at	LKO	e4erfølgende	kan	sammenkalde	dem	og	forslå	at	der	dannes		
	 en	forening	Hl	udvikling	af	området.	Embedsfolkene	Hlkendegav,	at	man	vil	forsøge	at	ef	-
	 terkomme	ønskerne	om	at	kreaHve	funkHoner,	som	gavner	byen,	prioriteres.	

8. NærdemokraKmodellen.	Der	var	møde	i	poliKske	udvalg	26.	og	27.	sep.	med	nærdemokraK	på	dags-
ordenen.	Vi	skrev	forud	Kl	udvalgsformænd	om	problemet	med	at	gå	fra	to	Kl	en	repræsentant	i	ud-
valget	for	nærdemokraK.	MeXe	Høgh	(A)	svarede,	at	hun	vil	være	opmærksom	på	det.	v/Flemming	

	 Forslaget	er	endnu	ikke	godkendt	i	kommunalbestyrelsen	

9. Netværket	af	lokalfora:	næste	møde	9/11.	Hvem	deltager	fra	LKO?	Netværket	ønsker	et	fælles	poliKsk	
dialogmøde.	Det	bliver	nok	i	foråret.		

	 Anna,	Helle	og	Flemming	deltager	

10. Skal	vi	søge	Nordea	fondsmidler	fra	Delepuljen	jf.	mail	Kl	jer	af	15/10	
	 Vi	vil	ansøge	om	indkøb	af	nogle	markedsparasoller,	som	frit	kan	anvendes	ved	arrange-		
	 menter	på	havnen.	Helle	laver	ansøgning.	



11. Borgmesteren	inviterer	lokalfora	formænd	og	næstformænd	til	møde	torsdag	den	7.	december	
2023	kl.	kl.	16.00		

	 Helle	og	Flemming	deltager	

12. Nyt	fra	det	poliKske	(info	fra	hver	af	os,	der	følger	et	stående	udvalg)		
	 Flemming	orienterede	om	notat	fra	Teknik	og	Miljø	vedrørende	lokal	udvikling.	LKO	vil	gerne		
	 være	med	Hl	at	fordele	midterne	Hl	lokal	udvikling.	Flemming	deltager	i	møde.	

13. Orienteringspunkter	
a. Status	på	Landsbyfilm	

	 	 Projektet	er	under	udarbejdelse	
b. Henvendelser	vedrørende	skraldespande	har	ikke	ført	Kl	andet	end	afvisning	
c. Jeg	har	besvaret	et	spørgeskema	mhp	en	hjemmeside	rettet	mod	tilflyttere	Kyst	til	

mere,	om	bolig,	job,	kultur	og	fritid	m.v.		
d. DN	har	afoldt	Naturens	dag.	Vi	blev	opfordret	Kl	involvering.	Men	det	var	for	sent,	

og	jeg	vurderede,	at	vi	ikke	akut	skulle	etablere	noget.	
e. Helle	har	skrevet	Kl	IskuXerens	ejer.	
f. Punktet	om	Idékatalog	vedr.	cykel	og	vandreturisme	udsat	v/	Hell	

	

14. Næste	møde			
	 16.	november	kl	19.30	

15. EVT.			
	 Anna	foreslog	at	lko	bidrager	Hl	den	årlige	juletræsfest	på	Kalvehave	Skole	den	27.	december.	
	 Det	blev	vedtaget	at	støLe	med	500	kr.	

Referent:	Thomas

https://tilflytter.vordingborg.dk/
https://tilflytter.vordingborg.dk/

